

*Winner – Lauréat
Hugh Lawford Award for
Excellence in Legal Publishing
2013*

**THE CANADIAN YEARBOOK OF
INTERNATIONAL LAW**

**ANNUAIRE CANADIEN
DE DROIT INTERNATIONAL**

UNIVERSITY OF BRITISH COLUMBIA PRESS

Board of Editors / Comité de rédaction

Editor-in-Chief / Directeur

JOHN H. CURRIE
University of/Université d'Ottawa

Associate Editor / Directeur adjoint

RENÉ PROVOST
McGill University

Members of the Board / Membres du Comité

JOOST BLOM
University of British Columbia
VALERIE HUGHES
World Trade Organization
MAUREEN IRISH
University of Windsor
HUGH KINDRED
Dalhousie University
HON. EDWARD M. MORGAN
Superior Court of Justice of Ontario
FRANCE MORRISSETTE
Université d'/University of Ottawa
A. DONAT PHARAND, Q.C.
Université d'/University of Ottawa
ALAIN PRUJINER
Université Laval
LINDA C. REIF
University of Alberta
J. CHRISTOPHER THOMAS, Q.C.
National University of Singapore
STEPHEN TOOPE
University of British Columbia
DANIEL TURP, M.P.
Université de Montréal
SHARON A. WILLIAMS
Osgoode Hall Law School

Honorary Editors / Directeurs honoraires

J.-G. CASTEL, Q.C.
Osgoode Hall Law School
ARMAND DE MESTRAL
McGill University
HON. G.V. LA FOREST, Q.C.
Supreme Court of Canada
D.M. MCRAE
University of/Université d'Ottawa
EDWARD MCWHINNEY, Q.C., M.P.
Simon Fraser University
JACQUES-YVAN MORIN
Université de Montréal

Assistants to the Editors / Assistants à la rédaction

NICOLE LAVIOLETTE
Université d'/University of Ottawa
FRÉDÉRIC MÉGRET
McGill University

Call for Papers Canadian Yearbook of International Law

The **Canadian Yearbook of International Law** is Canada's leading scholarly serial publication devoted to dissemination of cutting-edge research and writing on issues of public and private international law. The Yearbook invites submissions of articles, notes, and comments by Canadian and non-Canadian authors alike. The submission deadline for the next volume of the Yearbook (volume 51, 2013) is January 31, 2014, although earlier submissions are encouraged as the Yearbook has a rolling acceptance policy. All submissions are subject to a double-blind peer review process. Manuscripts should generally be in the range of 12,000-20,000 words in the case of articles and less than 12,000 words for notes or comments (word counts inclusive of footnotes). Manuscripts should be prepared electronically (preferably in Microsoft Word format), with citations formatted according to the *Canadian Guide to Uniform Legal Citation*, 7th edition (*McGill Guide*). English language manuscripts should be submitted to Professor John Currie, Editor in Chief, at john.currie@uottawa.ca; and French language manuscripts should be submitted to Professor René Provost, Associate Editor, at rene.provost@mcgill.ca.

Appel de communications Annuaire canadien de droit international

Publication savante canadienne de renommée internationale, l'**Annuaire canadien de droit international** a comme objectif principal la diffusion de la meilleure recherche en matière de droit international public et privé. L'Annuaire invite des soumissions d'articles, de notes et de commentaires de la part d'auteurs tant canadiens qu'étrangers. La date de tombée pour les soumissions pour le prochain tome de l'Annuaire (tome 51, 2013) est fixée au 31 janvier 2014, quoique les auteurs sont encouragés à soumettre leurs manuscrits avant cette date. Toute soumission est assujettie à un processus d'examen anonyme par les pairs. Les manuscrits doivent généralement être de l'ordre de 12.000 à 20.000 mots pour les articles et moins de 12.000 mots pour les notes ou commentaires (y compris, dans chaque cas, les renvois). Les manuscrits doivent être en format électronique (de préférence en format Microsoft Word), avec les renvois formatés selon le *Manuel canadien de la référence juridique*, 7^e édition (*Guide McGill*). Les soumissions en langue anglaise doivent être envoyés à l'attention du professeur John Currie, Directeur (john.currie@uottawa.ca); et les soumissions en langue française doivent être envoyés à l'attention du professeur René Provost, Directeur adjoint (rene.provost@mcgill.ca).